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Výbor pro zdravotnictví Zastupitelstva Plzeňského kraje   

Zápis z 16. zasedání dne 13. 3. 2023  
 
  

 

Prezence 
 

Přítomni předseda: 
Bc. Karel Pressl 
 
členové:  
JUDr. Ondřej Dostál  
doc. MUDr. Milada Emmerová, CSc.  
MUDr. Kamal Farhan 
Ing. Marianna Lang Gajanová  
MUDr. Richard Pikner, Ph.D.  
MUDr. Stanislava Stupková 
MUDr. Jiří Šedivý  
 
 

Omluveni Mgr. Miloslava Rutová  
MUDr. Václav Šimánek, Ph.D. 
 
 

Hosté Ing. Michal Filař - ředitel, Rokycanská nemocnice 
Pavel Hais- náměstek hejtmana pro oblast zdravotnictví, PK 
Mgr. Jan Karásek-  vedoucí Odboru zdravotnictví, PK 
Jan Látka - předseda Výboru pro kulturu, památ. péči a cest. ruch, 
PK 
Ing. Ondřej Provalil, MBA – člen představenstva odpovědný za 
ekonomiku a provoz, Klatovská nemocnice 
Bc. Mgr. František Kamil Šefl- předseda Výboru pro legislativu, 
bezpečnost a záchranný systém, PK 
Ing. Zdeněk Švanda - předseda představenstva, Rokycanská 
nemocnice 
 

Na vědomí Odbor kancelář ředitele KÚPK – kopie prezenční listiny 
 
 
 

 

Číslo zasedání 

 

16 

Datum konání  13. 3. 2023 – 15:00 hod. 

Místo konání  Rokycanská nemocnice 

Zapisovatel Šárka Batková, M.Ec. 
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Program 
  
15:00- 15:45 Prohlídka nemocnice  

15:45 Zasedání dle programu:  

 

1. Zahájení, úvodní formality  

2. Kontrola zápisu a usnesení z minulého zasedání Výboru pro zdravotnictví ZPK  

3. Záměr převzetí Sušické nemocnice 

4. Souhrnná zpráva o činnosti nemocnic PK  

5. Projednání bodů zdravotnické oblasti navržených do nadcházejícího Zastupitelstva PK  

6. Aktuální záležitosti v oblasti zdravotnictví  

7. Různé, diskuze, závěr  

 
 

Zápis z jednání 
 
Číslo Text 

1.  

Zahájení a úvodní formality 

Předseda výboru Bc. Karel Pressl přivítal přítomné členy na 16. výjezdním 
jednání Výboru pro zdravotnictví ZPK, které bylo svoláno elektronickou 
pozvánkou dne 2. 3. 2023 a zahájil zasedání v 15:25. Zasedání proběhlo 
v zasedací místnosti Rokycanské nemocnice po její prohlídce, která proběhla od 
15:00. Členové výboru si prohlédli prostory ambulantní části nemocnice, RTG 
oddělení a lůžkovou část interny. Část nemocnice prošla v roce 2006 
rekonstrukci. Dnes by bylo třeba provést kompletnější rekonstrukci, která se 
odhaduje na 1,3 miliardy CZK. 

Předseda informoval členy výboru o rezignaci PhDr. Lukáše Šticha, MBA, který 
zatím nebyl nahrazen novým členem. Výbor má tedy pouze 10 členů. Nový člen 
bude pravděpodobně zvolen na dubnovém zasedání ZPK. 
 
Předseda přivítal i přítomné hosty. Přítomnost hostů byla schválena. 
 
Ověřovatelem zápisu a usnesení byla zvolena doc. MUDr. Milada Emmerová, 
CSc. 
 
Bylo přítomno 8 členů, výbor je usnášeníschopný.  

Předseda do plánovaného programu zasedání přidal bod, který byl zařazen pod 
číslem 3, a to Záměr převzetí Sušické nemocnice. Doplněný návrh programu 
jednání byl schválen. 
 
 

2.  

 
Kontrola zápisu a usnesení z minulého zasedání Výboru pro zdravotnictví 

ZPK  
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Předseda uvedl, že členům byl zápis a usnesení z 15. zasedání poslán e-mailem 
a dotázal se, zda jsou k němu nějaké připomínky. Zápis byl bez připomínek. 

3.  

 
Záměr převzetí Sušické nemocnice 
 
Předseda informoval členy výboru o ustanovení pracovní skupiny za účelem 
začlenění nemocnice v Sušici do skupiny Nemocnice Plzeňského kraje. 
 
Členy pracovní skupiny jsou: Rudolf Špoták (předseda), Pavel Hais, Martin Záhoř, 

doc. PaeDr. Ilona Mauritzová Ph.D. (náhradu nepřítomné doc.PaeDr. Ilony 
Mauritzové tvoří opakovaně MUDr. Richard Pikner,Ph.D.), doc. MUDr. 
Milada Emmerová CSc., JUDr. Ondřej Dostál, Ph.D. LL.M., Bc. Karel Pressl, Mgr. 
Jan Karásek, JUDr. Roman Kočí, MBA, MSc., Mgr. Daniel Hajšman a Ing. Ondřej 
Provalil. 
 
V návaznosti na jednání pracovní skupiny vyvstal bod k projednání Výborem pro 
zdravotnictví ZPK. Jedná se o doporučení záměru převzít Sušickou nemocnici 
Plzeňským krajem, který předseda předložil členům výboru na stůl. 
 
Předložený materiál navrhuje následující: 
 
Plzeňský kraj deklaruje zájem převzít a provozovat nemocnici v Sušici za těchto 
podmínek: 

 město Sušice převede bezúplatně na Plzeňský kraj movitý i nemovitý 

majetek ve vlastnictví města Sušice, ve kterém je provozována nemocnice 

za účelem provozování zdravotnického zařízení (poskytování zdravotních 

služeb) 

Plzeňský kraj deklaruje, že v případě že by bylo ukončeno provozování 
zdravotnického zařízení (poskytování zdravotních služeb), bude movitý i nemovitý 
majetek bezúplatně převeden zpět městu Sušice. 
 
Předseda přítomné informoval o průběhu druhého jednání pracovní skupiny, na 
kterém byli zástupci města Sušice místostarosta František Jelínek a místostarosta 
Ing. Karel Požárek, a  seznámil  je s předloženým materiálem. Komise 
jednoznačně konstatovala, že návrh města Sušice na dlouhodobý pronájem je pro 
PK nepřijatelný. Závěrečný návrh, vypracovaný pracovní skupinou, byl předložen 
k projednání výboru. Následně bude v nadcházejícím týdnu projednán Radou PK 
a předložen k projednání na dubnovém ZPK. Město Sušice bude mít zasedání 
zastupitelstva dne 12. 4. 2023 a na něm město záměr přijme nebo odmítne, a od 
toho se bude vše odvíjet. Jestliže návrh bude schválen ZPK a následně ho město 
Sušice taktéž schválí, tak bude následovat personální audit, a na to navazující 
další audity. Pokud by vše proběhlo dle představ, tak k reálnému převzetí by 
mohlo dojít k 1. 1. 2024. 
 
Předseda konstatoval, že v současné době se vede diskuse pouze o převzetí 
majetku. Zda dojde k následnému začlenění pod Klatovskou nemocnici, je 
v současné chvíli otevřené. 
 
Předseda následně otevřel k tomuto bodu diskuzi: 
 
MUDr. Stanislava Stupková se dotázala, jaký rozsah péče garantuje kraj. 
Předseda odpověděl, že kraj v tuto chvíli nemůže garantovat péči v požadovaném 
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rozsahu. Nyní je třeba stabilizovat to, co v nemocnici zbylo a výhledově je možné 
se bavit o nějakém dalším rozvoji. 
Ing. Ondřej Provalil, doplnil, že nejprve je nutné zjistit, jaký je aktuální stav. Před 2 
lety již nebyl provoz v dobré kondici a v současné době má subjektivně celkově 
špatný pocit ze stávajícího stavu, nemá však přesné informace, co se za poslední 
roky změnilo, kdo tam fakticky provozuje ambulantní péči. V současné době 
jedinou jistotou je provoz LDN, o které se ví, že tam skutečně je. 
 
MUDr. Jiří Šedivý uvedl, že místostarosta Ing. Karel Požárek je asi týden novým 
jednatelem nemocnice, oficiální data nemá. Sušická nemocnice je jediná 
nemocnice v ČR, kde je přebytek sester a kde sporadicky funguje interní 
ambulance. Problém je tak v dodržování dojezdu záchranky, která musí 
v důsledku současného stavu umisťovat pacienty v nemocnicích ve Strakonicích 
nebo v Klatovech. Dále uvedl, že vnímá jako velmi obtížné bavit se o deklaraci, 
jestliže není definován rámec péče, de jure tam stále funguje platné referendum. 
 
Předseda upřesnil, že v současné chvíli se nebavíme o deklaraci, pouze se výbor 
vyjádří, zda souhlasí se záměrem PK v rozsahu navržených podmínek. 
 
MUDr. Kamal Farhan shrnul, že máme na stole bod, o kterém máme jednat, a to 
zda výbor souhlasí, že kraj zdarma převezme budovy. Toto bychom měli 
odsouhlasit. Ostatní je nadstavba tohoto bodu a může se to řešit následně. 
 
Doc. MUDr. Milada Emmerová, CSc. souhlasila, ale upozornila na problém 
s pojišťovnou a s vybavením. Dokud nebude řečeno, za jakých okolností by to 
kraj získal, tak tam žádného lékaře nedostane. Pro lékaře je to velké nejistota. 
 
Pan Jan Látka navrhnul, že než kraj cokoliv udělá, měl by se domluvit 
s pojišťovnou, co je možné. V Klatovech všichni slyšeli, že nemocnice je problém 
a něco tam nastartovat bude ještě větší problém. Na ZPK konaném dne 6. 2. 
2023 bylo schváleno uzavření Memoranda o podpoře nemocnice v Sušici. 
 
MUDr. Jiří Šedivý se vyjádřil tak, že předpokládá nutnost koncensu s místním 
obyvatelstvem. Obyvatelé dle jeho vyjádření Plzeňskému kraji nevěří, neboť mají 
obavu, že dojde k okleštění péče, žádný lékař tam nepůjde s vědomím, že PK 
převzal pouze budovy. 
 
MUDr. Richard Pikner, shrnul tři možné varianty - Sušice si může nemocnici 
provozovat sama, pronajme ji někomu, anebo ji bude provozovat PK. Znovu 
otevřít internu, když odešel veškerý personál, je absolutně nereálné. Sušice by 
potřebovala partnera, který do toho půjde s dlouhodobou vizí, a do 10 let se třeba 
něco povede. Nebo se město rozhodne to provozovat samo, ponechá LDN a 
nějaké další ambulance. 
 
MUDr. Kamal Farhan s MUDr. Richardem Piknerem souhlasil. A konstatoval, že 
jsou pouze tyto tři varianty. Dnes tam nic krom LDN není, jakýkoliv restart bude 
velmi obtížný. Všechny povedou k tomu provozovat LDN, rehabilitaci a pár 
ambulancí.  
 
JUDr. Ondřej Dostál požadoval deklaraci zpřesnit s tím, že termín nemocnice není 
právně správný. Dále uvedl příklad Rumburku. Tam to funguje, ale byl na tom 
obrovský politický zájem a stálo to pojišťovnu plno peněz. To pro nás asi není 
cesta, protože nemáme takové finance. Druhý příklad je Vysoká nad Jizerou. Zde 
zejména díky provozu plastické chirurgie je nemocnice lukrativní. My se můžeme 
pohybovat v podstatě kdekoliv mezi těmito dvěma extrémy. My si potřebujeme 
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říct, zda kraj bude poskytovat akutní lůžkovou péči „24/7“, což je extrémně drahé. 
Toto potřebujeme znát, abychom se mohli k návrhu vyjádřit.  
 
Na to Ing. Ondřej Provalil, reagoval, že vítá, že znění textu je v obecné rovině, 
nedokáže se dnes zavázat k danému typu péče, nemáme to projednáno 
s pojišťovnou, nevíme, na co kapacity budou.  
 
JUDr. Ondřej Dostál se vyjádřil, že námitky Ing. Ondřeje Provalila chápe, ale 
jestliže ani manažeři krajského systému zdravotnictví neví, co jsme a 
nejsme schopni provozovat, tak jsme v bodě, ve kterém ještě není na místě 
uvažovat, zda to převezmeme. Pak je tedy vhodnější požadovat, ať nás tam 
Sušická nemocnice pustí, uděláme potřebné audity a pak se rozhodneme.  
 
Na toto reagoval předseda a dodal, že nevíme, zda město Sušice o to vůbec bude 
mít zájem. V případě, že Sušičtí nebudou ochotní bezúplatně přenechat 
nemocnici, pak by veškeré další kroky byly absolutně zbytečné a bylo by to 
plýtvání času členů pracovní skupiny a dalších. V tu chvíli je to pro nás uzavřené 
a je to čistě problém Sušice a nám nemůže nikdo říct, že jsme se nesnažili 
pomoct. My v tuto chvíli potřebujeme zjistit vůli zastupitelů Sušice. 
 
MUDr. Richard Pikner reagoval na slova JUDr. Ondřeje Dostála, že není pravda, 
že by nebylo řečeno, co tam PK chce dělat. V pracovní skupině jasně zaznělo, že 
PK není schopen zajistit lůžkovou péči, a proto se mluví pouze o zdravotních 
službách. Dnešní největší problém nebudou finance, ale získat pro nemocnici 
kvalifikovaný personál.  
 
MUDr. Jiří Šedivý se dotázal na výsledky pracovní skupiny, zda tam byly 
diskutovány jiné varianty. Proč jste se rozhodli pro tento model? 
 
Předseda odpověděl, že návrh Sušice, tedy dlouhodobý pronájem za 0 Kč na 40 
let je z pohledu PK pouze prohlášení současného vedení. Až se vymění vedení 
v Sušici, není zřejmé, co bude. Z pohledu PK je jednodušší investovat do 
vlastních budov, kdy kraj na to má a může též žádat o dotace. Je nesmyslné se 
s každou rekonstrukcí obracet na město Sušice jako vlastníka nemovitostí. 
Vlastnictví je nejjednodušší cesta, jak nakládat s majetkem. Převod je za účelem 
pokračování poskytování veřejné služby. V případě, že by kraj došel k závěru, že 
tam nebude poskytovat zdravotní služby, opětovně bezúplatně převede budovy 
zpět na město Sušice. 
 
JUDr. Ondřej Dostál doplnil, že právní situace je taková, že v případě, že by došlo 
k převodu nebo dlouhodobému pronájmu nemovitostí bez závazku nabyvatele 
provozovat akutní lůžkovou péči, pak je to záležitost vysoce výhodná pro 
nabyvatele a vysoce nevýhodná pro město Sušici, neboť pak může tento objekt 
provozovat komerčně a mít z toho zisk. 
 
MUDr. Richard Pikner se vyjádřil, že by chtěl vědět, proč JUDr. Ondřej Dostál 
takto argumentuje, jaké má zkušenosti. 
 
Náměstek Pavel Hais vstoupil do probíhající diskuze a uvedl, že pro něj je to 
velmi těžká situace, jako místního a bývalého jednatele. Z pozice PK nic jiného 
nabídnout nemůže, problém nastal v Sušici. Můžou to provozovat sami. 
Pronajmout to už zkoušeli v roce 2015 a nevyšlo to. Náměstek občanům z pozice 
kraje víc slíbit nemůže, není schopen občanům slíbit, že zajistí akutní péči. 
Náměstek vítá tuto variantu a podporuje ji. Z města Sušice je slyšet, že podpora 
kraje je jediné systémové řešení, tak tedy nabízíme toto řešení. My nemůžeme 
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investovat do budov a nevlastnit je. Dnes oni manažersky nejsou schopni 
provozovat ani LDN. Situaci ohledně nemocnice je třeba řešit okamžitě, souhlasil 
se slovy MUDr. Richarda Piknera, i když to PK převezme k 1. 1. tak s tím budou 
muset nějak nakládat do té doby anebo sanovat ztrátu, aby tam personál zůstal, 
jinak se pan jednatel může dostat sám do problémů. Oni ale musí vědět, co chtějí 
a je třeba, aby se rozhodli co nejdříve. 
 
Předseda doplnil, že ztráta za letošní rok bude pravděpodobně 70 mil. Kč. Jde o 
částku, kterou město Sušice může příští rok použít daleko efektivněji. 
 
JUDr. Ondřej Dostál se dotázal, zda se tedy bude hlasovat bez závazku 
poskytovat akutní lůžkovou péči. 
 
Předseda tento záměr potvrdil. 
 
Náměstek Pavel Hais upřesnil, že toto bude úplně první krok, pak proběhnou 
audity a pak uvidí, co všechno bude PK schopen zajistit a provozovat.  
 
Předseda vyzval přítomné členy výboru, aby se vyjádřili k předloženému návrhu, 
Plzeňský kraj deklaruje zájem převzít a provozovat nemocnici v Sušici za výše 
uvedených podmínek. 
 
S projednávaným materiálem vyjádřil souhlas Bc. Karel Pressl, Doc. MUDr. 
Milada Emmerová, CSc., MUDr. Kamal Farhan, MUDr. Richard Pikner, Ing. 
Mariana Lang Gajanová.  
Proti se vyjádřil MUDr. Jiří Šedivý.  
Zdržela se MUDr. Stanislava Stupková s JUDr. Ondřejem Dostálem. 
 

4.  

 

Souhrnná zpráva o činnosti nemocnic PK  

 

Předseda požádal Ing. Ondřeje Provalila, aby seznámil členy výboru se zprávou, 
která je přílohou tohoto zápisu. 

Nejdůležitější body: 

 loňský rok ještě ve znamení covidu 

 Rokycanská nemocnice měla nejvíce proočkovaných dávek- 142.000 

dávek. Po FN a EUC Clinic, třetí nejaktivnější. 

 Klatovská nemocnice 

- stavba nové dialýzy - podzim letošního roku předpokládané spuštění 

- nová odbornost - alergologie/imunologie - toto chybělo ve spektru jak 

ambulantním, tak laboratorním 

 Stodská nemocnice- dokončena rekonstrukce LDN- opožděna o 10 

měsíců, již funguje, na hospodaření je to pozitivně vidět 

 Domažlická nemocnice 

-otevřena nová ambulance- angiologie a kardiologie 

-nová ordinace praktického lékaře v Domažlicích 

-porodnice- celodenní bufet a zdravá výživa pro matky 
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5.  

 

Projednání bodů zdravotnické oblasti navržených do nadcházejícího 
Zastupitelstva PK  

 

Předseda požádal Mgr. Jana Karáska, aby členy seznámil s tímto bodem. 

Členům byl předem emailem zaslán materiál Změna zřizovací listiny příspěvkové 
organizace Zdravotnická záchranná služba Plzeňského kraje – dodatek č. 14. 
 
Bylo přijato usnesení 52/23.  

 

16:16 odešla Ing. Marianna Lang Gajanová, přítomno 7 členů 

 

6.  

 

Aktuální záležitosti v oblasti zdravotnictví  

 

Předseda informoval členy, že únorové (6. 2. 2023) ZPK schválilo Plán činnosti 
Výboru pro zdravotnictví ZPK na rok 2023. 

 

Předseda předal slovo náměstku Haisovi. Ten informoval přítomné o 
celorepublikovém problému dětských LPS a sloužení na dětských pohotovostech. 
Problém nastává z důvodů vysokého věku lékařů. S paní MUDr. Šebkovou 
hledáme řešení, jak to v kraji vyřešit. Řešením by byl  program pro stipendia pro 
mediky v posledním ročníku; stipendium by bylo podmíněno sloužením. Ze 
zákona na ně nyní můžeme tlačit, aby sloužili, ale momentálně je to 
nevymahatelné a do budoucna to bude ještě větší problém. Momentálně se to 
dost koncentruje v Klatovech- je to středobod kraje a je zde výrazně vyšší počet 
dětských pacientů než např. v Sušici. 

 

MUDr. Jiří Šedivý upozornil, že situace je dvojsečná a situace odsaje pediatry 
z nemocnic. Tohoto se náměstek nebojí z důvodu vyššího věku pediatrů, větší 
problém budou odchody do důchodu. 

 

MUDr. Richard Pikner doplnil, že rozhodující bude, jak budou spolupracovat 
nemocnice a zdravotní pojišťovny. VZP byla připravena podpořit finančně projekt, 
že by nemocniční pediatr vykonával praxi praktického pediatra a bylo by to pro něj 
finančně dostatečně zajímavé, aby byl dostatečně motivován tuto péči poskytovat. 
Další otázka je, zda pediatrů bude dostatek. Ale toto je rozhodně jedna 
z možností, jak to uřídit. 

 

MUDr. Jiří Šedivý se dotázal Mgr. Jana Karáska s ohledem na pokrytí praxí, zda 
zde hrozí katastrofa. 

 

Mgr. Jan Karásek odpověděl, že zatím akutně problém není, ale je to časovaná 
bomba, lékaři mají důchodový věk a je otázka, zda budou schopni praxi prodat. 
VZP má vytipovaná tzv. rudá místa a v těchto místech nabízí novým lékařům 
nebo praktikům 800.000,- za vybudování praxe.  

 

Ing. Ondřej Provalil, doplnil, že nikdo nechce zpochybňovat primární péči. Pediatři 
nechtějí na pohotovost, dnes jich je na prstech jedné ruky, natož aby sloužili 
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v nemocnici. 

 

JUDr. Ondřej Dostál konstatoval, že vnímá problém na úrovni MZ, problém je 
řešitelný legislativou, na úrovni krajské samosprávy je neřešitelný. Proběhla 
diskuze na toto téma. 

 

7.  

Různé, diskuze, závěr 

Příští setkání je plánováno dne 22. 5. 2023 jako výjezdní do nemocnice 
Horažďovice.  

Předseda všem poděkoval a ukončil jednání v 17:00. 

 
Zápis byl vyhotoven dne 13. 3. 2023 – počet stran: 7, počet příloh: 3 
 

  Šárka Batková, M.Ec.    doc. MUDr. Milada Emmerová, CSc.      Bc. Karel Pressl 
 
 
 
 
.......................................................................................................................................... 
 zapisovatel  ověřovatel zápisu   předseda výboru  


